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Protokół 

z  XVII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 19 maja 2016 r. 

 

 Posiedzenie XVII Sesji rozpoczął o godz. 15
30

  Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa : „Otwieram XVII Sesję Rady Gminy Sadlinki” . 

 Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, Kierownika 

Terenowego Oddziału w Kwidzynie Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa 

Pomorskiego Adama Małża,  Dyrektora Przedszkola Publicznego w Sadlinkach      Ewę 

Złotnik - Strzelecką,  radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

 Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych (nieobecna Lucyna Ramza 

- Dudek), w związku z czym  Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził 

prawomocność obrad (lista obecności  stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

Radni  jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Kierownika Terenowego Oddziału w Kwidzynie Zarządu Melioracji         

i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego. 

3. Sprawozdanie z działalności Przedszkola Publicznego w Sadlinkach za 2015 r. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyna w latach 2016 

– 2018. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2016 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Sadlinki stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

10. Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Ad. 2 

A. Małż – Kierownik Terenowego Oddziału w Kwidzynie Zarządu Melioracji                   

i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego – podziękował za zaproszenie i omówił 

sprawy dotyczące konserwacji kanałów, koszenia wałów. Plan w 2016 – 1.600.000zł, z tego 

800.000zł przeznaczono na powiat kwidzyński. Na dzień dzisiejszy kanał Palemona, 

Olszański i Sadliński – będzie obkoszony    2 – krotnie w okresie lipca i sierpnia. Wały na 

terenie gminy Sadlinki – 13.600 km. Wchodzi w życie nowe prawo wodne i to jest wielka 

niewiadoma. Gros spadnie na gminy. Myślę, że to nie jest dobre, jest duże lobby polityczne, 

jest większość w sejmie        i prawdopodobnie to przejdzie. 
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G. Kopecki – radny – jak jest z naprawą przepustów na kanale Palemona, czy to też jest w 

państwa gestii? 

A. Małż – kierownik ZMiUW – my nie możemy przepustów remontować. To właściciele 

tych gruntów.  

G. Kopecki – radny – w miejscowości Okrągła Łąka na kanale Palemona są takie betony na 

przepustach, to my za to płacimy. W czyjej to jest gestii? 

A. Małż – kierownik ZMiUW – wy na nas nie płacicie, na spółki wodne, właściciel drogi 

jest odpowiedzialny za most. 

M. Tadejewski – radny – czy wy macie takie odcinki wałów wymagających remontu, mówię 

o Nebrowie Wielkim, jezioro powstało po zarwaniu wału Czy idziecie jednym ciągiem, po 

kolei aby tylko robić? 

A. Małż – kierownik ZMiUW – na terenie gm. Sadlinki były robione przesłony. Mamy dwa 

razy w roku przeglądy techniczne 3.200 km od strony Grudziądza do Kwidzyna będzie 

robione. Cały czas obserwujemy gdzie są te przesiąki. 

M. Tadejewski – radny – w obszarze grudziądzkim jest lepiej utrzymany wał. Tam praca 

jest chyba lepiej zorganizowana. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – u nas zdecydowanie lepiej wały wyglądają. 

W. Beeg – radny – od lat obserwujemy rzekę Wisłę, w jakim stanie wysokości jest woda 

dużo wału jest przyorane. Najwięcej filtracji jest tam, gdzie grunty orne. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – prosiliśmy o pozostawienie 3m. ochronnych aby nie orać. 

Bezpieczeństwo jest istotne. 

W. Beeg – radny – pan wspomniał o grudziądzkim wale od miejscowości Mokre, faktycznie 

tam jest wał rozjeżdżony. My mamy wały naprawdę dobre. 

A. Gędłek – radna – uważam, że koszenia przy kanale Palemona są zbyt rzadko, w tamtym 

roku było tylko raz koszone. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – środki finansowe są zbyt małe i późno, dopiero dostaliśmy 

decyzję. 

J. Gutmański – radny – czy wie pan coś na temat łąk nadwiślańskich, wie pan cos o 

sprzedaży, agencja sprzedawała. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – my jesteśmy przeciwni ale agencja frywolnie do tego 

podchodzi. 

E. Krajewska – Wójt – co pan sądzi o budowie ścieżek rowerowych na wale, druga sprawa – 

na kanale Jajło 4 w Nebrowie Małym są obniżenia, nic nie zostało zrobione, trzecie – proszę o  

opinię pana dot. korzystania z międzywala. Rolnicy mogą uprawiać te grunty? 
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A. Małż – kierownik ZMiUW – my niejako zostaliśmy przymuszeni do tych ścieżek 

rowerowych, powstaną te ścieżki rowerowe. Na trasie rowerowej jest planowany taras 

widokowy w Nebrowie Wielkim. My nie będziemy tego finansować, tylko Urząd 

Marszałkowski. Przepust na Jajle 4 jest już zrobiony. Grunty na międzywale – my zawsze 

jesteśmy przeciwni. Niech są to użytki zielone a nie orne. Te wały są dobre, my ich nie 

budowaliśmy ale ważne, że są. 

E. Krajewska – Wójt – bobry żyją i rozmnażają, się rokrocznie robią wielkie szkody. Są to 

zwierzęta pod ochroną ale powinny być przeniesione w inne miejsca. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – nie jesteśmy w Żuławach, gdzie składaliśmy wniosek          

o odstrzał. Nizina kwidzyńska nie należy w tym obszarze. Od 15 kwietnia jest okres ochronny 

i nie możemy tego robić. Generalna dyrekcja uważa, że na naszym terenie bobrów nie ma. 

Zachęcam rolników o składanie wniosków do Generalnej Dyrekcji o odszkodowania 

J. Piskor – radny – jeśli chodzi o grunty w okolicach Wełcza to są grunty do Wisły i są 

agencyjne i oni uprawiają do Wisły. Jeśli jest suchy rok, to nad Wisłą są lepsze plony. 

A. Małż – kierownik ZMiUW – w momencie opadów, te grunty międzywala są zalane. 

Starostwo jeździ na przeglądy wałów z nami to ma świadomość jak jest. 

A. Gędłek – radna – czy przez wał przy  kanale Palemona mogą przechodzić przepusty 

łączące kanał z rowem? 

A. Małż – kierownik ZMiUW – mogą być. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli nie ma wody siedzimy spokojnie ale faktycznie zbiornik 

retencyjny na terenie miasta Kwidzyn odciąży i na kanale Palemona nas nie zaleje? Będzie 

woda swobodnie spływała, czy pan widział to opracowanie? 

A. Małż – kierownik ZMiUW – my nie opiniowaliśmy nic i nie widziałam żadnego 

opracowania (projektu). 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował Kierownikowi  Terenowego Oddziału w 

Kwidzynie Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego i poprosił o 

przedłożenie sprawozdania przez Dyrektora Przedszkola Publicznego w Sadlinkach. 

Ad. 3.  

E. Złotnik – Strzelecka – Dyrektor Przedszkola Publicznego w Sadlinkach – przekazała 

informacje z działalności Przedszkola Publicznego w Sadlinkach (sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu). 

E. Krajewska – Wójt – za każdym razem podkreślam, że przyjmujemy wszystkie dzieci 

chętne do uczestniczenia w zajęciach. Szesnaścioro dzieci chodzi do przedszkola w 

Kwidzynie. To jest ok. 60.000zł a my mamy miejsca, gdzie mogłyby uczęszczać tutaj. Ja 

rozumiem, jeśliby gmina nie miała miejsc. 
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E. Złotnik – Strzelecka – Dyrektor Przedszkola Publicznego w Sadlinkach – udało nam 

się na dniach otwartych przekonać rodziców i dwoje dzieci wróciło do nas. Od m-ca września 

br. wracamy do grupy popołudniowej. Kiedyś mieliśmy grupę popołudniową i było dużo 

zwolenników. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy tylko przez jeden rok? 

E. Złotnik – Strzelecka – Dyrektor Przedszkola Publicznego w Sadlinkach – nie, 

sześciolatki już zostaną u nas. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przedłożenie sprawozdania i życzył 

samych sukcesów dla całego grona pedagogicznego przedszkola i obsługi. 

Ad. 4.  

J. Piskor – radny – na poprzedniej sesji zabrano mi głos, czekałem na odpowiedź na piśmie    

i nie dostałem odpowiedzi. Pracownik urzędu po prostu sobie wyszedł z sesji. Uważam, że 

jest to lekceważenie. Powinniśmy przywołać pracownika na następną sesję, a na następnej 

sesji nie powinien tego prowadzić przewodniczący, bo to jest rodzina. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – do kogo pan kieruje tą interpelację, do P. Wójt? Jako 

pracodawcy? Od kogo pan oczekuje odpowiedzi. 

J. Piskor – radny – ja to pytanie kierowałem do wysokiej rady, pracownik urzędu powinien 

być do końca. 

W. Berent – Przewodniczący Rady - mam propozycję aby tę sprawę wyjaśnić na komisjach 

wspólnych czy poprosimy komendanta na następną sesję.  Na jednej z sesji przekazywała 

pani informację o drodze przy stacji paliw. Sprawa nie jest zakończona, dostaję dużo 

zgłoszeń, że woda nie spływa. Tak nie powinno być. 

Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

pomocy finansowej dla Miasta Kwidzyna w latach 2016 – 2018. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVII/102/2016 w sprawie pomocy finansowej dla 

Miasta Kwidzyna w latach 2016 – 2018. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 7.  
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W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2016 r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVII/103/2016 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2016 r. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVII/103/2016 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Sadlinki 

stanowiących własność Gminy Sadlinki.  

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVII/105/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Sadlinki. 

Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu, w związku     

z czym uchwała została podjęta  jednogłośnie. 

Ad. 10. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XVI Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.11. 

E. Krajewska – Wójt – przegląd początkowy drogi był, woda spływa do studzienek, tyle, że 

wolno. Woda odchodzi tyle, że w momencie intensywnych opadów woda spływa zbyt wolno. 

Pan Krupa ma podjąć działania w celu dodatkowego odpływu, to będzie poprawione. 

Chciałam się z państwu powiedzieć o planach, które są w zmianach budżetu. Pierwsza – 
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remont remizy w Nebrowie Wielkim na kwotę 270.000zł – wstrzymamy się, jeśli wejdzie      

w życie ustawa modernizacyjna. Poczekamy do września br. Nebrowo Wielkie będzie 

zaliczone do krajowego systemu i trzeba będzie wyposażyć tę jednostkę w sprzęt. Kolejna 

kwestia – budowa boiska ze sztuczna trawą, z ogrodzeniem, oświetleniem, przebudowa 

ogrzewania w szkole, jeżeli będzie projekt z RPO. Trzecia sprawa to jest przebudowa 

biblioteki na 300m. powierzchni. Mam nadzieję, że dojdzie do realizacji. Plany są ambitne, 

mam nadzieję, że dojdzie do ich realizacji. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  proszę odnieść się do zapytania dot. komendanta 

gminnego straży. W dalszej części odniosę się do tego punktu. 

E. Krajewska – Wójt – omówimy to sobie na komisjach wspólnych w czerwcu uważam, że 

p. Jankowi Piskorowi powinna być udzielona odpowiedź. Prawdą jest, że jeżeli zadał pytanie, 

to powinien uzyskać odpowiedź. 

Ad. 12. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  ja mam propozycję, jeżeli dotyczy to tej sprawy, czy 

istnieje potrzeba zaproszenia komendanta gminnego i ewentualnie, żeby odpowiedział na 

zadane pytania przez p. Piskora. 

M. Tadejewski – radny -  sprawozdań było kilka i przegłosowaliśmy, że sprawozdania nie 

będą czytane. Dlaczego taki problem powstał? 

J. Piskor – radny – ja czegoś nie rozumiem, jeśli znalazł się przy mównicy, to chyba mam 

prawo zapytać się, proszę zapoznać się z regulaminem obrad. Pan przewodniczący powinien 

przekazać przewodnictwo komuś innemu bo to dotyczy jego rodziny i to jest przekroczenie 

uprawnień. Ja bym prosił, żeby przewodniczący zapoznał się z regulaminem obrad. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ja znam bardzo dobrze  regulamin obrad i wiem          

w jakim punkcie powinienem przekazać takie coś. Jest napisane w statucie gminy, że 

przewodniczący powinien nie głosować albo ewentualnie oddać głos jedynie, jeśli to dotyczy 

jego interesu prawnego a tu nie ma, jest funkcja komendanta gminnego nie wybranego przeze 

mnie, tylko przez zarząd gminny OSP. Chciałbym poddać pod głosowanie, czy ewentualnie 

jest taka potrzeba. 

A. Michalska – radna – moja propozycja jest taka, żebyśmy omówili to na komisjach 

wspólnych, które będą odbywały się przed sesją. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  czy możemy na następnej sesji udzielić odpowiedzi? 

J. Piskor – radny -  p. komendant powinien być na sesji. 
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M. Zdankiewicz – radny -  jestem w szoku, strażnicę, którą chcemy wyremontować za 

prawie 300.000zł, to jest szok, przecież tam się nic nie dzieje. Niech pokażą wyniki, jeśli chcą 

być w krajowym systemie, to niech zasłużą na to. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  mam nadzieję, że jest to powiedziane  w formie żartu. 

Z różnymi problemami jednostka się boryka. 

E. Krajewska – Wójt – można powiedzieć, że  Sadlinki spoczęły na laurach, są najładniejsze 

ale nie w tym rzecz. To od strażaków i ich aktywności zależy jakie są działania. Jeżeli chodzi 

o Nebrowo Wielkie to jest przemyślana decyzja i mam nadzieję, że tylko i wyłącznie               

z korzyścią dla mieszkańców. 

J. Gutmański – radny – różnie tutaj podchodzimy do spraw, kłócimy się a P. Wójt 

przedstawiła dobre pomysły. Gmina idzie w dobrym kierunku a my, jako radni powinniśmy 

wspierać i zajmować się konkretami. 

Radny Gutmański w imieniu sołectwa zaprosił zainteresowanych na dzień dziecka, które 

organizowane będzie 3.06.2016r. o godz. 15
30

 w Białkach. 

J. Piskor – radny – dostaliśmy list od starosty w sprawach szpitala, proponuję zaprosić 

starostę i koło łowieckie. 

E. Krajewska – Wójt – będzie podejmowana uchwała dotycząca odpadów i proponuję 

zaprosić p. Kośmińskiego Zenona. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zaprośmy na sesję starostę i p. Kośmińskiego a na 

komisje koło łowieckie „Odyniec”. 

B. Wiącek – radny – zostały wycięte krzaki przy drodze ale nie są sprzątnięte. Stanowią 

zagrożenie. 

E. Krajewska – Wójt – sukcesywnie robią to rębakiem, będziemy jeszcze interweniować. 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady o godz. 17
20 

zamknął obrady XVII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela  

 

 

 

 

 

 


